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În cazul Complexului Energetic Oltenia
Privatizare parţială

Premierul Victor Ponta a declarat că nu se pune problema priva-
tizării majoritare a Complexului Energetic Oltenia, pentru că este pe 
profit, are management privat şi a semnat o investiţie de un miliard 
de dolari la Rovinari, el arătând că doar 15 la sută dintre acţiuni vor fi 
listate pe bursă. Premierul a preciazt că FMI a fost de acord cu această 
variantă.

Monica Zanet

Pentru un televizor furat
Va sta trei ani şi patru luni după gratii

A furat un televizor, iar instanţa l-a condamnat la doi ani şi patru 
luni de puşcărie. Pentru că mai avea un rest de pedeapsă nefăcut 
de 232 de zile, s-a ales cu un total de trei ani şi patru luni. Toate ar-
gumentele sale aduse în faţa judecătorilor Curţii de Apel, cum că a 
 înapoiat obiectul şi vrea clemenţă, nu au avut un mare efect, aceştia 
păstrând decizia Judecătoriei.

Maria Fabian

Ieri, în cadrul Colegiului 
Prefectural, directorul executiv al 
Agenţiei Judeţene pentru Plăţi şi 
Inspecţie Socială (AJPIS), Olimpia 
Ralea, a încercat împreună cu re-
prezentanţii Prefecturii Galaţi să 
găsească soluţii pentru a uşura 
sistemul de verificare a datelor 
beneficiarilor de venit minim ga-
rantat. Olimpia Ralea a adus în 
discuţie faptul că beneficiarilor 
de venit minim garantat, când 

doresc să meargă la medicul de 
familie sau la medicul specialist, li 
se cere adeverinţa prin care să do-
vedească că au această calitate de 
asigurat, ceea ce-i obligă să facă 
drumuri în plus la sediul instituţi-
ei. „Pentru a preîntâmpina depla-
sarea la sediul instituţiei şi ţinând 
cont de urgenţa cu care trebuie 
eliberate aceste documente, am 
căzut de acord cu primăriile ca 
oamenii să depună aceste solici-

tări la primăriile de domiciliu, prin 
fax ne sunt transmise aceste soli-
citări, noi eliberăm adeverinţele 
şi le transmitem cu celeritate tot 
prin fax. Mă gândeam dacă nu ar 
fi posibil ca aceste dovezi ale asi-
gurării dumnealor să fie adeve-
rinţele eliberate de primării, care 
pot să confirme faptul că sunt be-
neficiari de venit minim garantat, 
dar nu pot în schimb confirma că 
se virează acea contribuţie”, a ex-

plicat directoarea AJPIS. Drumuri 
în plus vor face şi atunci când 
trebuie să depună la primărie o 
adeverinţă din care să rezulte că 
sunt luaţi în evidenţa AJOFM şi 
că nu au refuzat participarea la 
cursurile profesionale. „Faptul că 
mai multe persoane din aceeaşi 
familie beneficiară trebuie lunar 
să se deplaseze la Galaţi generea-
ză cheltuieli care îngreunează bu-
getul familiei”, a mai spus Olimpia 

Ralea. Că birocraţia e complicată 
au fost de acord şi prefectul 
Emanoil Bocăneanu şi şeful servi-
ciului din cadrul Prefecturii, Vasile 
Pârlog. Potrivit prefectului, ideal 
ar fi ca împreună cu primăriile să 
se realizeze un portal cu datele 
beneficiarilor, iar Pârlog a amintit 
şi el de lipsa unui sistem informa-
tic naţional centralizat.

Nicoleta Onofrei

La Colegiul Prefectural

Soluţii pentru beneficiarii venitului minim garantat

Parohia „Sfinţii Trei Ierarhi” Galaţi

Rugăciunea şi filantropia - 
gesturi fireşti

Mulţumire, rugăciune şi filan-
tropie sunt cuvintele şi faptele 
care definesc lucrarea creştinilor 
din Parohia „Sfinţii Trei Ierahi” 
Galaţi. În ziua hramului, Liturghia 
a fost săvârşită de Arhiepiscopul 
Dunării de Jos, IPS Părinte Casian. 
Au stat alături părinţii consilieri 
Lucian Petroaia, pr. Ionel Rotaru 
şi smeritul părinte Gh. Petrică.

IPS Părinte Casian a readus în 
actualitate slujirea Sfinţilor Vasile, 
Grigorie Teologul şi Ioan Gură de 
Aur: „Aceşti «Trei Luceferi», toţi 
şcoliţi la instituţii înalte, ne ara-
tă că nu trebuie să fim genii ale 

ştiinţei, nici ale culturii, ca să fim 
plăcuţi lui Dumnezeu. Lui îi sun-
tem plăcuţi prin credinţa curată, 
prin fapta bună şi printr-o mora-
lă până la cele mai mici amănun-
te”.

S-a subliniat faptul că adevă-
ratul creştin prin tot ceea ce face 
trebuie să ia ca reper  măsurile 
lui Dumnezeu. „La Dumnezeu 
nu se poate să fii şi aşa şi aşa. 
Dumnezeu nu-i şi minciună şi 
adevăr, şi întuneric şi lumină. El 
este doar Lumină şi Adevăr. Din 
această perspectivă, Biserica nu-i 
făcută după gândirea omeneas-

că”, a subliniat Înalt Prea Sfinţitul 
Casian.

Elevii Şcolii „Mihai Eminescu” 
au purtat pe braţe şi în suflet 
chipurile celor „Trei Ierarhi” aşe-
zate în culori la ora de religie. 
Lucrarea social-filantropică s-a 
concretizat în agapa frăţească şi 
susţinerea materială îndrepta-
te către bătrânii neajutoraţi din 
parohie şi spre comunitatea din 
Insula Mare a Brăilei, cu care pa-
rohia este înfrăţită.

Text şi foto: 
Maria Stanciu

Minte de poliţist
Au luat mita 
în faţa 
camerelor 
de la 
un bancomat

Doi poliţişti de la Rutieră 
au luat mită de la un şofer 
chiar în faţa camerelor de luat 
vederi dispuse în preajma 
ATM-ului de unde păgubitul 
a scos banii de pe card. S-a 
întâmplat în Brăila, dar cazul 
a fost instrumentat de pro-
curorii gălăţeni ai Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie, care 
au pus la dosar şi imaginile 
filmate. Cei doi poliţişti l-au 
oprit pe conducătorul auto 
pentru că ar fi depăşit viteza. 
Cum amenda era de 1.400 
de lei, ei i-au cerut omului, 
pentru a închide ochii, 700 
de lei. Cum nu avea bani la 
el, bărbatul a cerut voie să 
meargă la un bancomat din 
apropiere, poliţiştii urmân-
du-l ca să-şi ia dreptul, fiind 
astfel „imprimaţi” în „exerci-
ţiul funcţiunii” de camere.

Maria Fabian

Juriul concursului 
OJP Galaţi a ales
Cea mai 
frumoasă 
scrisoare - 
de la Şcoala 
„Mihai 
Eminescu”

Juriului concursului de 
epistole organizat de Oficiul 
Judeţean de Poştă Galaţi, la 
sfârşitul lui 2012, şi-a desem-
nat câştigătorii. 210 elevi 
au trimis scrisori despre cel 
mai frumos dar din viaţa lor. 
Premiul I este acordat  lui 
Ingrid Dan, de la Şcoala Nr. 
28 „Mihai Eminescu” Galaţi; 
premiul al II-lea a ajuns la 
Mihai Dănăilă Teodor, de 
la Liceul Tehnologic „C. 
Conachi” Pechea, iar al III-lea 
loc este ocupat de Raluca 
Ivaşcu Ştefănică, de la Şcoala 
Nr. 33 din Pechea. Premii 
speciale (în bani şi obiecte) 
au primit şi copiii de la şcolile 
nr. 3, 5, 19, 29, „Dan Barbilian” 
şi Liceul Tehnologic „C. 
Conachi” Pechea.

Maria Stanciu

Propunerile 
studenţilor, 
respinse 
şi de Parlament
Bugetul 
Educaţiei 
rămâne mic

Studenţii s-au re-
semnat cu gândul că 
nici anul acesta bugetul 
Educaţiei nu va fi unul 
mai consistent. Comisiile 
reunite de învăţământ 
ale Parlamentului au res-
pins  amendamentele la 
Bugetul pe 2013 propu-
se de Alianţa Naţională 
a Organizaţiilor Studen-
ţeşti din România 
(ANOSR). 

„Ultimele noastre 
speranţe de a mai schim-
ba ceva legat de buge-
tul alocat Educaţiei au 
primit lovitura de graţie. 
Vom analiza în perioada 
următoare cum putem 
determina clasa politi-
că să demonstreze mai 
multă responsabilitate 
decât a arătat în ultimii 
ani faţă de educaţie, 
domeniu fundamen-
tal pentru societate şi 
pentru viitorul ţării!” a 
declarat Mihai Dragoş, 
preşedinte ANOSR.

Marius Ţuca

Concurs 
pe teme 
europene
„Premiul 
Charlemagne 
pentru tinerii 
europeni”

Parlamentul Euro-
pean şi Fundaţia pentru 
Premiul Interna ţional 
Charlemagne de la 
Aachen premiază tinerii 
cu cele mai bune pro-
iecte pentru promova-
rea bunei înţelegeri şi 
dezvoltarea unui simţ 
comun al identităţii eu-
ropene. Premiul pentru 
cel mai bun proiect este 
în valoare de 5.000 de 
euro, premiul II de 3.000 
de euro, iar premiul III de 
2.000 de euro. Premiul 
include şi o invitaţie 
oferită celor trei laureaţi 
de a vizita Parlamentul 
European (la Bruxelles 
sau la Strasbourg). De 
asemenea, reprezen-
tanţii tuturor celor 27 de 
proiecte naţionale selec-
tate vor fi invitaţi într-o 
excursie de patru zile la 
Aachen, în Germania. 
Înscrierile se fac online, 
pe site-ul www.charle-
magneyouthprize.eu, 
termenul-limită fiind 
18.02.2013.

Nicoleta Onofrei

Zeci de mii de gălăţeni 
branşaţi la sistemul 
public de termoficare 

s-au trezit, ieri, pentru a doua zi 
consecutiv, cu caloriferele sloi. 
Dintre cei circa 70.000 de clienţi 
ai Apaterm, batjocoriţi din cale 
afară s-au simţit mai ales oame-
nii care sunt cu plata întreţinerii 
la zi şi care, în ciuda sacrificiilor 
pe care le fac lunar ca să îşi achi-
te utilităţile, tot au fost nevoiţi să 
îngheţe în case şi birouri, fără să 
primească vreo explicaţie pentru 
frigul pe care l-au îndurat. Pentru 
cei care şi-au plătit conştiincios 
întreţinerea, probleme financi-
are ale instituţiilor care livrează 
agent termic nu au nicio impor-
tanţă. Au plătit, aşa că ar trebui 
să aibă căldură 24 de ore din 24! 
E un drept pe care şi l-au cumpă-
rat deja.

Caloriferele reci 
şi pasatul motanului

Directorul Calorgal, ing. 
Mircea Ispas, a declarat că para-
metrii la care CET a livrat agent 
termic au fost mai scăzuţi, aşa 

cum s-a întâmplat şi cu o zi îna-
inte. „Am declarat acest lucru şi 
în cursul zilei precedente şi am 
făcut-o în cunoştinţă de cau-
ză. Se vedea foarte clar ce tem-
peratură are apa din punctele 
termice! Probleme cu încălzirea 
locuinţelor gălăţenilor au fost şi 
aseară (marţi - n.r.), dar şi în cur-
sul dimineţii următoare. Din câte 
ştiu, la orele prânzului situaţia 
se remediase parţial”, a precizat 
Mircea Ispas.

De cealaltă parte, directo-
rul CET, Tudor Petre, susţine că 
instituţia pe care o conduce a 
livrat agent termic Apatermului 
la parametrii obişnuiţi, dar că nu 
poate aprecia dacă acest lucru 
se va schimba sau nu, în zilele 
următoare. „Noi nu ne ocupăm 
de distribuţia secundară a agen-
tului termic. De acesta se ocupă 
Apatermul, mai ales în condiţiile 
deciziei judecătoreşti de astăzi 
(ieri - n.r.). Nu am diminuat pa-
rametrii de livrare a agentului 
termic, nici ieri, nici astăzi. Şi nici 
nu o vom face, atâta timp cât nu 
ni se taie gazul. Nu putem spune, 
acum, nici dacă se vor diminua 

parametrii de livrare, nici dacă 
nu... Din cercetările noastre, 
Apaterm îşi încheie cheltuielile 
pe contul CET, ceea ce nu este 
deloc un lucru corect. Dar aces-
tea sunt verificări pe care le-am 
făcut noi şi de fapt nu este trea-
ba noastră să ne ocupăm de aşa 
ceva. Sunt alte organe abilitate 

care să o facă”, a precizat direc-
torul CET, Tudor Petre, contactat 
telefonic în cursul după-amiezii 
de ieri.

Cel puţin până la închiderea 
ediţiei, gălăţeni care încă nu 
aveau căldură mai erau destui 
prin oraş, şi în Centru, dar şi prin 
cartiere ca Micro 39. Indiferent 

cine la cine are datorii, este abe-
rant ca un bun-platnic să nu se 
poată bucura de un serviciu pe 
care îl plăteşte cu banii jos! Timp 
în care şefii companiilor direct 
implicate pasează motanul de la 
unul la celălalt. De parcă scuzele 
sau acuzele ar încălzi caloriferele 
gălăţenilor.

publicitate

Fără datorii, dar şi fără căldură

Bun-platnicii, 
batjocoriţi pe banii lor

[ Apaterm şi Electrocentrale susţin că nu au schimbat parametrii de livrare a agentului termic
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